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Lončar: Nisu ispunjeni uslovi za testiranje kineske vakcine 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar izjavio je da nisu ispunjeni uslovi da bi se kineska vakcina testirala u 
Srbiji i poručio da bi, prema nekim pedviđanjima, krajem ove ili početkom sledeće godine trebalo da 
bude proizvedena bezbedna vakcina. 

"Ono što mogu da obećam građanima Srbije je da ćemo, kao ozbiljna država, među prvima imati 
vakicinu koja se bude pokazala kao bezbedna", rekao je Lončar za TV Pink. 

Lončar je objasnio da je jedan od proizvođača vakcine iz Kine dao ponudu da se u trećoj fazi ta vakicina 
testira u Srbiji. 

"Mi smo krenuli u razgovore i pregovore, ali nismo došli do te faze jer nisu ispunjeni uslovi da bi se ta 
vakcina testirala u Srbiji", rekao je Lončar dodajući da će Srbija obavestiti svoje građane ako se dođe do 
te faze i ispune svi uslovi. 

Lončar je naglasio da Srbija nije "neozbljna država, koja može na nekom drugom principu da funkcioniše 
da se ne ispoštuju sva ta pravila koja postoje". 

"Niti smo došli u tu fazu. Ako budemo, reći ćemo. Za sada niti se ispituje niti smo ispunili uslove koje 
zahteva Agencija za lekove", naglasio je Lončar. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4070052/koronavirus-srbija-klinicka-ispitivanja-kineska-vakcina.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4070052/koronavirus-srbija-klinicka-ispitivanja-kineska-vakcina.html


 
 

Upitan kada se može očekivati vakcinacija, Lončar je rekao da, ako sve bude u redu i ako sve bude išlo 
svojim tokom, a sve zavisi, kako je naglasio, od mnogo faktora, trebalo bi da imamo bezbednu vakcinu 
do kraja godine ili početkom sledeće. 

On je naglasio da Srbija neće eksperimentisati već će postupati po proceduri. 

"Najranije decembar ili januar, a onda imate period dok se ljudi vakcinišu... Do proleća bi trebalo da se 
strpimo i pridržavamo mera da bi nam bilo bolje", rekao je Lončar. 

Dovoljno vakcin protiv gripa  

Lončar je podsetio da se od 1. oktobra očekuje i pojava sezonskog gripa i naglasio da je obezbeđeno 
dovoljno vakcine protiv gripa. 

Lončar je preporučio svim građanima da se vakcinišu protiv gripa, posebno rizičnim kategorijama, 
hroničnim bolesnicima i zaposlenima u zdravstvu. 

"Određen broj ljudi se redovno vakciniše, a siguran sam da će biti još više njih kako ne bi došlo do sudara 
gripa i korone jer će nam onda klinička slika biti lošija, mnogo opterećenije bolnice i mnogo teže lečenje 
tih ljudi", naglasio je Lončar dodajući da tada neće biti lepo vreme, pa će se virus brže prenositi u 
zatvorenom prostoru. 

Poziv građanima da budu odgovorni 

Govoreći o epidemiološkoj situaciji u Srbiji, Lončar je rekao da imamo podatke na nivou koji se održava i 
da bi voleo da su oni još bolji, ali da je i ovo bolje nego da raste broj zaraženih, preminulih i pacijenata na 
respiratoru. 

On je naglasio da sve zavisi od ponašanja ljudi i apelovao na sve da se pridržavaju mera jer tako imao 
dobre rezultate. 

"Nema potrebe da odustanemo, da se opustimo, i da pomislimo da je to rešen problem. Korona je među 
nama, ima je u Beogradu, Srbiji, Evropi i svetu. Moramo da izvučemo maksimum iz onoga što možemo", 
rekao je Lončar dodajući da je to važno i zbog dece koja kreću u školu, studenata, kao i samog 
funkcionisanj sistema. 

Lončar je naglasio da je najgore što ljudi mogu da urade da se opuste i da se onda sve ponovo zatvori i 
pozvao građane da budu odgovorni. 

 

 



 
 

 

 

Prazna beogradska arena, ostaje u kovid sistemu 

Smiruje se epidemija u Srbiji. Prazna kovid bolnica u beogradskoj Areni. Lekari očekuju porast obolelih 
čim se završe letovanja. 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Berislav Vekić rekao je da u Beogradskoj areni nema  kovid 
pozitivnih pacijenta, ali da ta ustanova ostaje u kovid sistemu. 

"Arena je prazna kao privremena bolnica i u toku je spremanje, čišćenje i pripremanje u slučaju da dođe 
do povećanja novoobolelih", rekao je Vekić. 

Podsetio je da je bolnica opremljena tako da može da primi kako srednje teške, tako i teške  pacijente. 

U poslednjih mesec dana povećan je i kapacitet bolnice sa 125 kreveta, kako bi bili spremni za eventualni 
najgori scenario, rekao je Vekić i izrazio nadu da to toga neće doći. 

U privremenoj bolnici u Areni koja je otvorena u julu zbrinuto je više od 500 pacijenata od kojih je 
nekoliko njih bilo sa teškom slikom. 

"Bolnicu smo maksimalno opremili, ovde je izuzetno stručan i jak anesteziološki, infektološki i pulmološki 
kadar tako da smo spremni za zbrinjavanje najtežih pacijenata", rekao je Vekić.  



 
 

 

 

Kako možete da donirate krvnu plazmu i pomognete teško obolelim od kovida 19 

Pod sloganom "Pobedio si kovid 19, doniraj plazmu i spasi nekome život" u Srbiji se od aprila, kada su 
zabeleženi prvi izlečeni pacijenti od koronavirusa, vodi nacionalna kampanja. Pored plazme, postoji 
potreba i za davaocima krvi – 300 do 350 dnevno. 

Krvna plazma i antitela mogu koriste se kao deo terapije kod teško obolelih od kovida 19. Sve je više onih 
koji su se oporavili od kovida 19 žele da doniraju plazmu, a građani to mogu da učine dve ustanove u 
Srbiji – Institutu za transfuziju krvi u Beogradu i Zavodu za transfuziju krvi Vojvodine u Novom Sadu. 

Gordana Antuljeskov iz Instituta za transfuziju krvi Srbije kaže da je najpre potrebno da se zainteresovani 
građani jave na telefon 19819, gde će dobiti inofrmacije da li mogu donirati krvnu plazmu. 

"Ukoliko su se opravili od kovida 19 i utvrdi se da imaju dovoljno antitela već narednog dana zakazuje se 
procedura uzimanja krvne plazme uz pomoć separatora", objašnjava Antuljeskovljeva.  

Prema njenim rečima, ta procedura traje nešto duže od davanja krvi, oko sat vremena. Građani tu 
proceduru mogu da ponove dva do tri puta. 

Anuljeskovljeva kaže da je dosad plazmu doniralo oko hiljadu građana. 

Starosna dob potencijalnih donatora 

"Uslov za doniranje plazme je da moraju imaati najmanje 18, a najviše 60 godina, kao i di im je telesna 
masa nije manja od 60 kilograma", dodaje Antuljeskovljeva. 

Kako je istakla, zalihe krvi od početka pandemije kreću se od minimuma do nekog normalnog nivoa. 



 
 

"Sa povratkom đaka u škole i završetkom godišnjih odmora kao i prelaskom u normalan rad mnogih 
bolnica biće i povećane potrebe za krvlju", naglašava Antuljeskovoljeva. 

Iz Instituta apeluju na građane svih krvnih grupa da dođu i daju krv u nekoj od zdravstvenih ustanova od 
Subotice do Užica i Niša. 

"Zaliha krvi za kovid bolnice trenutno ima za dva dana, ali pošto su mnoge operacije zbog pandemije bile 
na čekanju potrebe će biti veće, ukazala je Gordana Antuljeskov i dodala da je potrebno da 300 do 350 
građana svakodnevno da krv. 

"Nijedan hirurg neće ući u salu ako nema dovoljne zaliha krvi za operaciju. One se mogu kretati od dve 
do čak 40 jedinica krvi", kaže Antuljeskovljeva. 

 

 

Kršenje mera najčešće u ugostiteljskim objektima i tržnim centrima, najavljuju se oštre kazne 

Pomoćnik ministra zdravlja za inspekcijske poslove Goran Stamenković rekao je za RTS da je tokom 
prethodnih sedam dana izvršeno 1.300 nadzora tokom kojih je zabeleženo skoro 90 prekršaja zbog 
neodgovornosti vlasnika ugostiteljskih objekata, menadžera tržnih centara i drugih pravnih lica. 

Goran Stamenković je naveo da se mere najčešće krše u ugostiteljskim objektima i tržnim centrima. 

Inspektori posebno aktivni u Beogradu 

Goran Stamenković je rekao da su prethodnih dana posebno bili aktivni sanitarni inspektori u Beogradu, 
ali i u Kragujevcu, Nišu, Zaječaru, Smederevu i Vranju. 



 
 

"Samo je u Beogradu u prethodne dve večeri napisano osam prekršajnih prijava od 25 izvršenih nadzora. 
To znači da je svaki treći ugostiteljski objekat na neki način prekšrio mere i mora da bude sankcionisan", 
kazao je Goran Stamenković. 

Kada je reč o kažnjavanju, Stamenković je rekao da se uglavnom radi o odgovornosti pravnih lica i 
preduzetnika koji podležu sanitarnom nadzoru i koji ne poštuju mere Vlade Republike Srbije. 

Dodao je da u proteklih sedam dana građani češće prijavljuju one koji ne primenjuju propisane mere. 

"Skoro tri puta više je bilo poziva, predstavki i prijava građana. Nezadovoljstvo postoji zbog ponašanja 
određenih preduzetnika, određenih pravnih lica koja ne poštuju mere, zbog broja posetilaca u 
objektima", rekao je Stevanović tokom gostovanja u Dnevniku RTS-a. 

Naglasio je da će svi koji ne poštuju mere biti maksimalno sankcionisani. 

"Kazne od 500.000 dinara će sigurno ići svakom pravnom licu i očekujemo da će i svi prekršajni sudovi 
pratiti naše aktivnosti, kao što inače treba da bude u ovoj situaciji, s obzirom da se svi nalazimo u 
epidemiloški vrlo značajnoj situaciji i trenutku koji je možda prelomni u narednih desetak dana", istakao 
je Stevanović. 

"Biće zaposleno 30 novih inspektora"  

Naveo je da broj inspektora ne može da utiče na poštovanje mera i naglasio da će biti zaposleno 30 
novih inspektora. 

"Ovih dana će biti završen konkursni postupak. Narednih mesec dana nas čeka raspisivanje novog 
konkursnog procesa", kazao je Stevanović. 

Uputio je apel građanima, preduzetnicima i vlasnicima ugostiteljskih objekata. 

"Svi znaju mere, svi su već upoznati, svakog dana se o tome priča. Hajdemo da budemo ne samo 
dovoljno odgovorni, nego dovoljno savesni i disciplinovani samo zato što bi trebalo da u narednih mesec 
dana zaštitimo i zdravstveni sistem i zaštitimo svoje zdravlje i svoje okruženje i sprečimo da se kovid i 
dalje širi među nama", nagasio je Stevanović. 

Ocenio je da sanitarni inspektori kao čuvari zdravlja opravdavaju svoju ulogu i izrazio nadu da će, kada 
bude bilo 200 inspektora, moći da budu operativniji. 

 

 

 



 
 

 

 

Kon rešava dilemu - da li bi trebalo da se plašimo oktobra 

Epidemiolog, dr Predrag Kon ocenio je za RTS da se epidemiološka situacija stabilizovala, ali i upozorio da 
se u jednom delu Srbije uopšte ne poštuju mere. Naglasio je da poseban rizik prenosa virusa nosi školski 
uzrast od 15 do 19 godina ali i učenički domovi. Vrlo je bitno da nosimo maske i poštujemo mere, a 
videćemo dokle ćemo stići u oktobru, poručuje Kon.  

Trenutno se epidemiološka situacija stabilizovala ne nekom niskom nivou i to načelno nije loše. 
Međutim, Predrag Kon upozorava da je u Beogradu u četvrtak i petak jasno uočeno ponovo povećanje 
registracije onih koji se javljaju u kovid ambulante. 

Srećna je okolnost, da se ipak ne nalazi kovid ali to ukazuje da polako počinju da se povećavaju akutne 
respiratorne infekcije i da ćemo toga sasvim sigurno imati u narednom periodu. 

To će, kaže, otežati rad zdravstvene službe uopšte jer će ta diferencijacija biti teža. 

"Upravo zbog toga insistiram stalno da je nesigurna situacija i da je neprekidno potrebno da vodimo 
računa da je ne pokvarimo da se ne pogorša", naglašava Kon . 

Objašnjava da u ovom trenutku ne bi smeli skok da povezujemo s početkom škole jer je učinjeno 
bukvalno sve da tu ne dođe do transmisije, do prenosa. 

Veliki privid i velika zabluda 

"Sigurno je da će se pojaviti, kao što se već desilo. Ono što je bitno naglasiti, to su srednje škole, gde su 
deca od 15 do 19 godina i to treba reći. Ovo prvi put kažem, da je to uzrast u kome se najčešće oboleva, 



 
 

potpuno obrnuto od shvatanja, zato što, ako uzmete samo tih pet godina i gledate učestalost u tom 
uzrastu tada je to vreme kada se prilično često oboleva", rekao je epidemiolog. 

S druge strane tu je i činjenica da ima najmanje teških slučajeva, pa je to onda privid, da je to neko lako 
oboljenje. 

"Veliki privid i velika zabluda. Pored toga upravo ta generacija je u stanju da prenese infekciju na druge. I 
zbog toga je poseban osvrt na taj rizik koji nosi taj školski uzrast, upozorava Kon.  

Takođe, kako je rekao, tu su i učenički domovi koji su sada razređeni samim tim što je podeljena nastava 
na onlajn na nedelju dana, pa se i domovi prazne na taj način, ali i ti učenički domovi su mesta rizika 
prenosa virusa. 

Kon smatra da škole ne bi trebalo da se uopšte zatvaraju osim u slučaju da ne postane masovno 
obolevanje izvan škole, kada je praktično rizik od ulaska i nemoguće kontrole. 

To je, naglašava, jedina situacija kada bi škole morale da pređu na "onlajn". 

"To znači da je svaka grupa jedna jedinica u kojoj će se pratiti situacija. Kada se pojavi jedan oboleli, ništa 
se posebno ne dešava osim što se stavlja čitava ta grupa pod epidemiološki nadzor koji podrazumeva 
svakodnevno praćenje u trajanju od dve nedelje. 

A ako se pojave dva povezana slučaja, odmah čitava grupa ide u na onlajn nastavu pa je u samoizolaciji 
dve nedelje. To je ono što nazivamo elastičnim sistemom", objasnio je epidemiolog.  

Da li treba da se plašimo oktobra 

"Mi imamo sada situaciju da u jednom dobrom delu Srbije uopšte se ne poštuju mere, neću da prozivam 
nikoga, radi se o ljudima na odmorima, ne nose maske, u velikom broju su na određenim prostorima, to 
je nešto što ne može da ostane bez posledica", upozorava Kon. 

Drugo, dodaje, povratak naših građana iz inostranstva koji će se desiti, i tu je učinjeno sve što je moglo 
da se učini da ne dođe do prenosa. Međutim, kako ukazuje, i to je nešto što će da nam se dešava.   

S druge strane ulazimo u period respiratornih infekcija, koje obično kreću od škola ali u ovoj situaciji je 
vrlo moguće, kako procenjuje epidemiolog, da krenu od radnih kolektiva. 

"To ne mora da bude kovid ali mogu obične kijavice, jer je vreme za to", ističe Kon.  

Naglasio je da su javna prevozna sredstva potpuno nedopustivo mesta bez maske i da ne treba 
blagonaklono gledati na one koji ne nose maske u javnom prevozu. 

"To je potpuno javni svesni bojkot svih protivepidemijskih mera. I ono što je najgore te osobe, takve 
osobe utiču na srednjoškolce i ako bi ih pridobili kao one koji vrlo svesno štite i ukupno stanovništvo, a  
ne samo sebe, tada smo dobili tu borbu", smatra Kon.  

Dodaje, da od nas zavisi, i da po svemu sudeći oko 10 do 15 posto ima onih koji ne poštuju te mere. 



 
 

"U trenutku kada počinje škola, kada očekujemo prelaz godišnjeg doba,  vrlo je bitno da poštujemo 
nošenje maski i mera,  a videćemo dokle ćemo stiću u oktobru. Ako uspemo da dočekamo oktobar bez 
ozbiljnih potresa u smislu povećanja, da ostane ovako prihvatljivo nisko, onda smo u novoj sezoni 
vakcinacija", procenjuje Kon. 

Naglašava da moramo krajnje ozbiljno da se pripremimo i počnemo vakcinaciju protiv gripa bez obzira 
što su prvi pokazatelji s južne hemisfere dobri a to je posledica nošenja maski. 

"Ali ako mi imamo bojkotaše koji koće da bojkotuju sve protivepidemijske mere onda ćemo imati 
probleme", zaključio je epidemiolog Predrag Kon. 

 

 

"I DECA TREBA DA SE VAKCINIŠU PROTIV GRIPA" Direktor "Tiršove" o mališanima i koroni, ali i 
pripremama za TREĆI TALAS 

Iako nije zvanično bila u kovid sistemu, u Univerzitetskoj dečjoj klinici "Tiršova" tokom epidemije lečeno 
je deset kovid pacijenata, od kojih je četvoro imalo izuzetno tešku kliničku sliku i jedno vreme su bili na 
respiratoru. 

Kako u intervjuu za "Blic" kaže dr Siniša Dučić, v.d. direktora "Tiršove", teži oblik infekcije imala su dva 
deteta, oba hronični bolesnici, jedan sa neurološkom bolešću, drugi hematološki pacijent. Pored toga, 
šestoro pacijenata je imalo tešku kliničku sliku, izlečeni su i svi su otpušteni kući. 

- Univerzitetska dečja klinika se odmah na početku prilagodila funkcionisanju u uslovima pandemije, a za 
predstojeći najavljeni talas sve je spremno, kako kadrovski tako i u smislu opremljenosti zaštitnom 



 
 

opremom. Što se tiče vakcinacije protiv sezonskog gripa, apsolutno je podržavam, kako dece, tako i 
zdravstvenih radnika - kaže u intervjuu za “Blic” kaže doktor Siniša Dučić. 

Iako niste zvanično ušli u kovid sistem, zbrinjavali ste i one koje jesu kovid pozitivni i one koji nisu. 
Koliko dece ste zbrinuli od početka epidemije, i pozitivne i negativne skupa? Koliko ste operacija 
obavili?  

- Od početka pandemije pregledano je u ambulantama dečje klinike oko 50.000 pacijenata i operisano je 
oko 1.000. 

Da li u "Tiršovoj" trenutno ima dece koja su kovid pozitivna?  

- U ovom trenutku nemamo dece koja su kovid pozitivna. 

Kako su prolazila deca koja su zbrinjavana kod vas, a bila su inficirana Covid-19?  

- Od početka pandemije lečili smo 10 pacijenata sa koronom, četiri pacijenta su imala izuzetno tešku 
kliničku sliku i bili su jedno vreme na respiratoru. Svi su dobro prošli. Pored toga, šest pacijenata je imalo 
tešku kliničku sliku, ali su izlečeni i svi su otpušteni kući. Na početku je KBC "Dragiša Mišović" proglašen 
kovid bolnicom za decu i oni su odigrali najznačajniju ulogu u lečenju kovid pozitivne dece. Sjajan tim 
predvođen prof. Vladom Đukićem i dr Ostojić. UDK je predodređena za lečenje najtežih pacijenata koji 
zahtevaju respirator. 

U početku se smatralo da se deca zaražavaju slabije ili da se uopšte ne zaražavaju. Pa čak i kada se 
zaraze da to neuporedivo lakše iznesu. Kakvo je vaše zapažanje?  

- Deca se zaista zaražavaju manje od odraslih i, hvala Bogu, klinička slika je puno blaža nego kod odraslih. 
U najvećem procentu prolaze bez komplikacija. 

Da li je bilo i zaraženih mališana sa hroničnim bolestima, kakve su bile njihove kliničke slike? 

- Dva mališana sa hroničnim bolestima su bila zaražena, jedan neurološki pacijent i jedan hematološki. 
Neurološki pacijent je proveo nekoliko dana na respiratoru, sada je dobro, kao i hematološki pacijent. 

Punih šest meseci živimo sa koronom, kako "Tiršova" funkcioniše za sve to vreme?  

- UDK se odmah na početku pandemije prilagodila funkcionisanju u uslovima pandemije. Sprovedene su 
sve mere da ne dođe do ulaska kovid infekcije na kliniku, da bismo zaštitili na prvom mestu naše 
pacijente kao i zdravstvene radnike i nemedicinsko osoblje. Na samom ulazu u kliniku je postavljena 
prijemna trijaža, svim pacijentima i njihovim roditeljima se meri temperatura i sprovodi se kratki 
intervju, kako bi se videlo da li postoje simptomi bolesti kod pacijenta i njihovih roditelja ili eventualno 
postoji kontakt sa nekim ko je kovid pozitivan. Svi pacijenti sa temperaturom, kao i svi pacijenti sumnjivi 
na kovid se upućuju u deo klinike koji je izolovan za kovid sumnjive pacijente, gde se vrše pregledi od 
strane lekara koji imaju kompletnu epidemiološku zaštitnu opremu. Pacijenti koji zahtevaju prijem na 
kliniku, a postoji sumnja da su kovid pozitivni, primaju se u poseban deo klinike, gde ih neguju sestre i 
lekari sa kompletnom zaštitnom opremom i nakon testiranja, kada se utvrdi da nisu pozitivni, prebacuju 
se na odeljenje kojem pripadaju. U trenutku maksimalnog pika infekcije odlagali smo elektivni operativni 



 
 

program, operacije čije odlaganje nije moglo uticati na dobar ishod lečenja. Sva hitna stanja, pacijenti sa 
malignim oboljenjima, kao i pacijenti kod kojih je odlaganje operacije moglo uticati na loš ishod lečenja, 
rađena su bez odlaganja. 

Dugo se već najavljuje drugi, možda jači talas na jesen i zimu. Bez obzira na to što se borimo sa 
koronom, treba zbrinjavati i druge pacijente. Da li je "Tiršova" spremna za predstojeći period?  

- Apsolutno smo spremni za predstojeći talas, kako kadrovski tako i zaštitnom opremom. Veoma sam 
ponosan na sestre i lekare kao i nemedicinsko osoblje koje radi na UDK. Naši anesteziolozi, koji su sjajni 
lekari, bili su na ispomoći u drugim kovid bolnicama. 

Stručnjaci savetuju da je zbog sudara korone i gripa važno vakcinisati i decu protiv sezonskog gripa, 
kakvo je vaše mišljenje? 

- Apsolutno podržavam preporuku o vakcinisanju protiv sezonskog gripa kako dece, tako i zdravstvenih 
radnika.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Klinike od ponedeljka ponovo krenule sa programom VTO, prvo će biti nastavljene započete 
procedure 

Epidemija virusa korona usporila je i program vantelesne oplodnje, koji je od marta do danas dva puta 
prekidan. 

U redovnim okolnostima u državnim klinikama i privatnim bolnicama rađeno je godišnje oko 4.600 
procedura koje je država finansirala, a za prvih osam meseci ove godine urađeno je oko 2.000 
vantelesnih oplodnji. 

Posle mesec dana pauze klinike za vantelesnu oplodnju i Komisije počele su sa radom. 

U Klinici za ginekologiju i akušerstvo u Višegradskoj kažu da procedure biomedicinski potpomognute 
oplodnje skoro da nisu prestajali da rade i da su imali pauzu samo sedam do deset dana. 

- Kada je došlo uputstvo Ministarstva zdravlja da treba obustaviti program, zbog epidemiološke situacije, 
morali smo da završimo određen broj parova i određene procedura koje su započete da ne bi bile 
uzaludne stimulacije jajnika - objašnjava za Tanjug direktor Klinike za ginekologiju i akušerstvo u 
Višegradskoj prof. Aleksandar Stefanović. 

Pojašnjava da su kod parova koji su bili u postupku embrioni zamrznuti i ostavljeni da čekaju da se 
ponovo počne sa radom. Klinika je od ponedeljka krenula sa programom, a prvo će biti nastavljene 
započete procedure. 

- Što se tiče Komisija koje odobravaju ove procedure to nismo ni prestajali da radimo, samo su radile 
manjim tempom. Sada je interesovanje prova povećano tako da imamo tako da imamo dva do tri puta 
komisije koje smo ranije održavali samo jednom�- rekao je Stefanović. 



 
 

On je naglasio da se u redovnim okolnostima u Višegradskoj godišnje uradi 700 do 800 VTO, da će ih ove 
godine biti sigurno manje, ali da će se potruditi da urade što više. 

Država je od 15. juna ove godine povećala starosnu granicu žena sa 42 na 43 godine za VTO, za prvo dete 
je omogućen neograničen broj stimulisanih vantelesnih oplodnji, maksimalno je pojednostavljen rad 
komiija, tako da sada parovi odlaze samo na jednu komisiju. 

Direktorka Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje Sanja Radojević Škodrić kaže da osiguranice 
koje su napunile 43 godine, tokom mesec dana prekida procedura, nisu ništa izgubile. 

- Sve preglede i analize će moći da urade u narednih mesec dana, a ukoliko se desi da imaju neki 
problem tolerisaće im se i preko toga. Takođe, analizama kojima je istekao rok u toj pauzi, produžava se 
rok vazenja�- navela je Škodrić za Tanjug. 

Naglašava da nikome neće biti uskraćeno pravo na VTO zbog epidemije virusa korona i da će se svima 
izaći u susret. 

Pri kabinetu direktora RFZO otvorena je telefonski broj 064 8522 537 na koji parovi mogu prijaviti 
ukoliko imaju poteškoće da ostvare svija prava što se tiče biomedidicinski potpomognute oplodnje ili 
ukoliko dođe do nerazumevanja zbog novih prava koja su proširena. 

Sskodrić kaže da u redovnim okolnostima RFZO pokrivao oko 4.600 VTO u državnim i u privatnim 
zdravstvenim ustanovama, dok je u ovoj godini do sada obavljeno oko 2.000 procedura. 

- Radimo na tome da se maksimalno planiran broj postupaka ispuni. Ukoliko bude drugog talasa virusa 
korona planiramo da se na neki način organizuje rad struke i da se ne prekida postupak vantelesne 
oplodnje. Naravno svi parovi, sve buduće majke su svesne rizika u tom slučaju�- navela je Škodrić. 

Predsednica Udruženja "Šansa za roditeljstvo" Sandra Jovanović kaže da je pohvalno što parovi sada 
imaju neograničen broj postupaka vantelesne oplodnje za prvo dete i što je starosna granica za žene 
pomerena sa 42 na 43 godine. 

- Takođe, finanisirani su i krioembriotransferi (za prvo dete tri krioembrriotransfera a za drugo jedan 
krioembriotransfer). Ipak parovi sa dijagnozom azoospermije i dalje su isključeni iz finansiranja čak iako 
imaju zamrznut materijal (spermatozoide) koji se mogu koristiti za oplodnju u klinikama - rekla je ona za 
Tanjug. 

Navodi da je problem i to što ne postoji državni registar koji bi pokazao koliko parova u Srbiji se suočava 
sa problemom neplodnosti, koliko njih mora na vantelesnu oplodnju i koliko se beba godišnje rodi 
zahvaljujući toj proceduri. 

U Evropi se svaki šesti par suočava sa problemom neplodnosti, a procenjuje se da je i u Srbiji slična 
situacija. 

- Svima pomažemo da pronađu što lakši put do roditeljstva, što zakonodavno, administrativno, 
psihološki i informativno. Pozivamo sve koji imaju neku nedoumicu da nam se jave na besplatan 



 
 

nacionalni broj 0800 333 030 ukoliko imaju bilo koje pitanje u vezi sa lečenjem neplodnosti�- zaključila 
je ona. 

 

 

SAVREMENI ULTRAZVUK STIGAO U VALJEVO Dr Dimitrijević: Ima puno posla i za ubuduće, nabavili 
smo dva nova porođajna stola, ali fale nam još dva 

Porodilište Opšte bolnice u Valjevu dobilo je savremeni ultrazvučni apart nabavljen u okviru projekta 
“Put ka zdravom materinstvu”, koji su finansirali Kabinet ministarke za demografiju i populacionu 
politiku dr Slavice Đukić Dejanović i Grad Valjevo.  

Vrednost novog aparata je 6,1 miliona dinara, a dr Nenad Dimitrijević, načelnik Odeljenja ginekologije i 
akušerstva valjevske bolnice i predsednik Udruženja „Rodi se na lepom mestu“, kaže da je reč o nastavku 
inicijative da se maksimalno unaprede uslovi u kojima se rađaju bebe u Valjevu. 

- Ideja da se nabavi ovaj aparat je nastala kada je dr Slavica Đukić Dejanović došla u Valjevo da donira 
inkubator za Odeljenje vantelesne oplodnje u kome se čuvaju embrioni. Tada sam joj izložio naš 
projekat. A ideja projekta je da se bebama koje se ovde rode, što pre, odmah po rođenju urade 
kompletni UZV nalazi. To uključuje mozak, srce, abdomen i ako ima potrebe za pregled kukova i ostalo. 
Aparat nam je neophodan da bi svaka beba otišla kući sa urednim nalazom, ili savetom za dalju kontrolu, 
da bi predupredili razvijanje nekih bolesti koje, ako se na vreme primete, ne moraju da se ni razviju - 
kaže dr Dimitrijević. 

Novi ultrazvučni aparat visoke klase pored ginekološke, abdominalne i vaginalne sonde, ima pedijatrijsku 
i kardiološku sondu za bebe, kao i 4D vaginalnu sonda, kojom se oprema aparat koji je na patologiji 
trudnoće. 



 
 

- Nabavili smo dva nova porođajna stola, ali imamo četiri porođajne sale, što znači da nam trebaju još 
dva stola. Imamo salu za operaciju u porodilištu u kojoj je potpuno stari i skoro neupotrebljiv sto. Kreveti 
na kojima pacijenti leže su stari gotovo koliko i bolnica. Gotovo su svi neupotrebljivi u smislu pomeranja, 
udobnosti pacijenata, tako da ima puno posla i za ubuduće - navodi načelnik ginekologije. 

Od kako je Udruženje “Rodi se na lepom mestu” pokrenulo akciju za opremanje i modernizaciju 
Odeljenja ginekologije i valjevskog porodilišta, u taj deo valjevske bolnice dopremljeno je opreme u 
vrednosti od oko 230.000 evra. 

 

 

Formirano udruženje građana "Ujedinjeni protiv kovida" 

Nakon inicijative "Ujedinjeni protiv kovida", formirano je i udruženje građana istog naziva. 

Kako se podseća u saopštenju, otvoreno pismo zdravstvenih radnika Vladi Srbije i ostalim nadležnim 
institucijama potpisalo je u julu najpre 350 lekara, a u danima koji su usledili broj potpisnika se povećao 
na skoro 3.000. 

"U razgovorima među nekoliko hiljada lekara pojavila se jasna želja za formalizacijom inicijative kroz 
formiranje udruženja koje bi moglo da predstavlja kanal komunikacije za mnoge u struci, među sobom 
ali i prema javnosti, koji žele nešto, ali i imaju šta da kažu u vezi sa situacijom koja nas je kao državu i 
društvo pogodila pojavom pandemije Kovid 19, koja je trenutno u fokusu", navodi se u saopštenju. 

Kroz brojne diskusije, i veliki broj zapažanja i predloga od strane lekara potpisnika došlo se do jasnog 
stava da u budućnosti jedan od osnovnih ciljeva udruženja treba da bude i reorganizacija, modernizacija, 
i konsolidacija zdravstvenog sistema, od koje bi koristi imali pre svega građani kroz poboljšanje kvaliteta 
zdravstvenih usluga ali i lekari kroz poboljšanje uslova rada i podizanje standarda, dodaje se. 

https://www.ujedinjeni-protiv-kovida.net/
https://www.ujedinjeni-protiv-kovida.net/


 
 

U saopštenju se navodi da će "Ujedinjeni protiv kovida" biti pre svega strukovno udruženje, koje će kroz 
angažovanje samih lekara koji su deo sistema pokušati da taj sistem učini boljim. 

Neki od ciljeva, kako navode, su rad na edukaciji i zdravstvenoj prosvećenosti stanovništva u cilju 
prevencije, racionalna organizacija primarnog, sekundarnog i tercijarnog nivoa zdravstvene zaštite, 
izrada strategije lečenja 'non-covid' pacijenata, depolitizacija i utvrđivanje načina izbora rukovodećeg 
kadra uz veće učešće zaposlenih, zaštita zdravstvenih radnika od političkog progona i mobinga, slobodno 
istupanje zaposlenih u javnosti i poništavanje uredbi o zabrani istih, funkcionalan sistem ocenjivanja 
uspešnosti i zadovoljstva zaposlenih rukovodećim kadrom-menadžmentom, stručno usavršavanje itd. 

Dodaje se da će konstruktivni i korektivni predlozi biti usmereni i prema Ministarstvu zdravlja i državnoj 
upravi, Zajednici medicinskih fakulteta, Srpskoj akademiji nauka i umetnosti i svim ostalim relevantnim 
institucijama u cilju popravljanja uređenosti i funkcionalanosti zdravstvenog sistema. 

"Uz jasan otklon od nepotizma, partijiske pripadnosti, ljudi na rukovodećim pozicijama sa materijalnim 
pretenzijama, osoba sklonih korupciji, i svega onoga što naše zdravstvo decenijama unazad opterećuje 
pokušaćemo da izgradimo sistem u kome lekari, medicinske sestre i tehničari i sav ostali kadar mogu da 
rade ponosno, slobodno i posvećeno, i da za to budu adekvatno plaćeni", saopšteno je. 

"Ujedinjeni protiv kovida" navode da su, s obzirom na trenutni fokus vezan za pandemiju Kovid 19 i 
epidemiološku situaciju u zemlji i svetu, pri udruženju već formirana tela sačinjena od ljudi sa stručnim 
integritetom, oslanjajući se na komunikaciju i solidarnost među kolegama, koja se bave konkretnim 
temama: 

- Operativna grupa epidemiologa (Prof. dr Zoran Radovanović, Prof. dr Predrag Djurić, dr Dragoslav 
Popović, dr Ivana Prokić) 

- Operativna grupa za terapijiske i kliničke aspekte (Prof. dr Dragana Jovanović pulmolog, Prof. dr Dragan 
Delić infektolog, Prof. dr Radan Stojanović farmakolog, Prof. dr Vojislava Nešković anesteziolog, Doc. dr 
Emina Milošević imunolog, dr Goran Kruševija anesteziolog, dr Lazar Bralušić anesteziolog, dr sc. med 
Vladan Čokić internista-naučni savetnik, dr Srđan Lukić pulmolog, dr Jovana Milić) 

- Operativna grupa za organizacione aspekte u zdravstvu (dr Bojan Dereta, dr Branka Petrović, dr Goran 
Luburić) 

- Grupa za zaštitu prava lekara (Nenad Vojnović advokat, dr Anđela Gavrilović, dr Zlatko Bokun). 

Navodi se da udruženje takođe ima i izvršni odbor (Prof. dr Slobodan Savić, Prof. dr Dragan Delić, Ass. dr 
Milan Dobrić, dr Miloš Bojović, Prof. dr Milan Djukić, dr Vuk Vučić, Doc. dr Emina Milošević, dr Andjela 
Gavrilović, dr Zlatko Bokun) i savet udruženja (Prof. dr Zoran Radovanovic, Prof. dr Dragana Jovanović, 
Prof. dr Saša Živić, Prof. dr Lidija Ristić, dr Rade Panić, Prof. dr Aleksandar Nešković). 

"U nastajanju su i grupa za psihološku podršku kolegama i građanima, i grupa za kontinuiranu 
komunikaciju sa kolegama iz inostranstva radi razmene iskustava i dobre kliničke prakse", piše u 
saopštenju uz podatak da je izrada dokumenata/smernica u toku. 



 
 

Udruženje će biti otvoreno za sve lekare koji žele da bilo samo članstvom bilo aktivnim učešćem u radu 
daju svoj doprinos u daljoj borbi, dodaje se i istče da će članstvo u udruženju biti besplatno. 

U saopštenju se navodi da su potpisnici inicijative već krenuli sa učlanjivanjem, kao i to da će sastav i 
struktura daljih stručnih tela biti pravljeni na principu "dobrovoljnosti i slobodnih izbora svakog od lekara 
budućih članova koji će zahvaljujući energiji, entuzijazmu i kreativnosti koju poseduju menjati svet oko 
sebe na bolje". 

"Svi su dobrodošli. Svi predlozi su dobrodošli. Svaka podrška drugih strukovnih udruženja je dobrodošla. 
Bez ikakve želje da se bavimo politikom, a sigurno ne na onaj način na koji je ista u našoj zemlji 
prepoznata, ovo će biti dobronamerna borba da uspostavimo zdravstveni sistem koji će funkcionisati na 
principima izvrnosti a ne negativne selekcije, koja je u našoj struci, ali nažalost i u društvu, veoma 
prisutna decenijama iza nas. Slobodoumni ljudi ne okreću glavu od stvarnosti koja ih okružuje, oni 
pokušavaju da je poprave", zaključuje se u saopštenju udruženja građana "Ujedinjeni protiv kovida". 

 

 

Francusko - srpski onkološki kongres u Novom Sadu 

NOVI SAD - Zbog pandemije koronavirusa, jedan od najznačajnijih onkoloških kongresa u Srbiji 11. 
Francusko-srpski onkološki kongres u Novom Sadu, ove godine održava se virtuelno, po ugledu na 
svetske simpozijume. Prema rečima organizatora, broj učesnika na trodnevnoj onlajn konferenciji, 
dvostruko je veći u odnosu na prethodnu godinu. 

Umesto u nekoj od novosadskih kongresnih sala za govornicom, međunarodni stručnjaci iz oblasti 
onkologije iz 10 zemalja, ove godine prvi put diskutuju, preko onlajn platforme. 

Tokom tri dana, preko 720 vrsnih onkologa, debatovaće o savremenim dijagnostičko-terapijskim 
trendovima u lečenju malignih bolesti. 



 
 

"Mi svašta možemo da pročitamo na internetu, mi možemo da platimo onlajn kongrese na internetu, ali 
jako je bitna živa reč i da nam kaže onaj koji stvarno to radi, onaj koji stvarno učestvuje u tim 
istraživanjima, kako je to nastalo i zašto se sada to primenjuje kod njihovih pacijenata", kaže prof. dr 
Lazar Popović, Institut za onkologiju Vojvodine. 

U fokusu ovogodišnjeg kongresa su najsavremeniji koncepti, kako dijagnostike, tako i terapije u lečenju, 
karcinoma dojke i pluća, urinarnih i gastrointestinalnih tumora. 

Domaći onkolozi ulažu velike napore kako bi se Srbija spustila sa visoke pozicije na evropskoj lestvici po 
broju preminulih od karcinoma, a jedan od prioriteta, smatra dr Popović, trebalo bi da bude uvođenje 
inovativnih terapija. 

"Mi moramo, odnosno naša država, pratiti ono što se dešava i, u svojim mogućnostima, staviti na 
pozitivnu listu lekove koji su neophodni onkološkim pacijentima", navodi Popović. 

Francusko - srpski virtuelni onkološki kongres, koji je već deceniju brend naše zemlje, prilika je i za mlade 
generacije lekara, da održe korak sa svojim inostranim kolegama, koji imaju veće mogućnosti za rad po 
najmodernijim trendovima u lečenju karcinoma. 

Dok ne budu u prilici da se ponovo sretnu uživo, što se, prema najavama organizatora, neće desiti pre 
jeseni naredne ili na proleće 2022. godine. 
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